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KSAU § 86/16  
Utveckling av Billingen - en framtidssatsning för Skövde, svar på 
återremiss 
KS2016.0113 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-04 86/16 
 
Förslag till beslut 
Efter beaktande av kommunfullmäktiges beslut om återremiss av ärendet § 47/16 Utveckling 
av Billingen – en framtidssatsning för Skövde, föreslår kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige att besluta i enlighet med kommunstyrelsens beslut § 52/16.  
 
Yrkanden 
Marie Ekman (S) och Johan Ask (S) yrkar avslag på beredningens förslag till beslut.  
 
Leif Walterum (C), Ulla-Britt Hagström (L) och Katarina Jonsson (M) yrkar bifall till 
beredningens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer beredningens förslag till beslut mot yrkandena om avslag mot varandra 
och finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt beredningens förslag. 
 
Reservationer 
Marie Ekman (S) och Johan Ask (S) reserverar sig mot beslutet. 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktiges har i § 47/16 återremitterat ärendet ”Utveckling av Billingen - en 
framtidssatsning för Skövde” för komplettering med följande motivering: 
 
Att beslutsunderlaget för Billingens fritidsområde kompletteras med beräknade 
investeringskostnader, driftskostnadskalkyler och personalbehov, samt att det görs en 
konsekvensanalys för vilken inverkan det har på övriga planerade investeringar i kommunen 
2017-2019. 
 

 Att det tas fram en långsiktig inriktning, plan och kostnadskalkyl för isytan 

 Att det görs en kostnadskalkyl för nödvändiga infrastrukturinvesteringar i syfte att 
utveckla friluftsområdet enligt slutrapport Billingen. 

 Att det görs en utredning gällande renoveringsbehovet och kostnader för 
Billingebadet samt ta fram en driftsbudget för detta. 

 Att undersöka möjligheter till externa finansiärer och eller privata aktörer. 

 Att det görs en extern och oberoende värdering av Billingebadet, Blå hallen och 
tillhörande markområde. 

 Att få svar på vad konsekvenserna blir om kommunen inte kan fullfölja sina 
åtaganden. 
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Svar på motivering i kommunfullmäktiges beslut om återremiss  
 
Att beslutsunderlaget för Billingens fritidsområde kompletteras med beräknade 
investeringskostnader, driftskostnadskalkyler och personalbehov, samt att det görs en 
konsekvensanalys för vilken inverkan det har på övriga planerade investeringar i kommunen 
2017-2019.  
 
Svar: Kommunstyrelsen har angivit att beräknade investeringskostnader uppgår till cirka 
150 miljoner kronor för de investeringar som avses i avsiktsförklaringen samt att 
driftskostnader beräknas uppgå till cirka 20 miljoner kronor inklusive kapitalkostnader, 
fastighetsdrift, personalkostnader och övriga verksamhetskostnader. Av dessa 20 miljoner 
kronor beräknas cirka 17 miljoner kronor vara fastighetsrelaterade kostnader och cirka 3 
miljoner kronor verksamhetsrelaterade kostnader inkluderat ökade intäkter.   
Då omfattande projekteringsarbete krävs för att framställa detaljerade ekonomiska kalkyler 
har beräkningar gjorts utifrån översiktliga antaganden. Avskrivningskostnader har beräknats 
med utgångspunkt enligt rådande redovisningsprinciper. Internränta har beräknats till nivå 
2,9 procent. På vedertaget sätt så bygger investeringsnivåer och driftskostnader på 
antaganden och bedömningar som ger en riktning hur investeringarna påverkar driftsbudget 
och kommunens kassaflöde. Investeringsprocessen som föregår beslut om Strategisk plan 
med budget hanterar kontinuerligt olika investeringsbehov. Detaljprojektering av 
investeringsobjekt sker efter att kommunfullmäktige beslutat om investeringen och dess 
utbetalningsplan i Strategisk plan med budget. Uppföljning av samtliga pågående 
investeringsobjekt sker kontinuerligt och justeringar skrivs fram för beslut om strategisk 
plan med budget alternativt reviderad budget. 
   
Alliansen kommer föreslå kommunfullmäktige besluta i enlighet med tjänstemännens 
underlag gällande investeringar för åren 2017-2019. Det innebär att framtidssatsningen på 
Billingen inte skapar någon undanträngningseffekt för övriga planerade investeringar. 
Kommunen har en god soliditet och är finansiellt väl rustad för en ökad belåningsgrad.  
 

 Att det tas fram en långsiktig inriktning, plan och kostnadskalkyl för isytan 

Svar: Isytan på Billingen är viktig för området. I avsiktsförklaringen finns inte Skövde 
Bandyförening med som en avtalspart. Utveckling av isytan kommer hanteras som ett 
eget ärende. Skövde Bandyförening och alla andra föreningar på Billingen är viktiga 
aktörer för en fortsatt utveckling av fritidsområdet.  
 
 Att det görs en kostnadskalkyl för nödvändiga infrastrukturinvesteringar i syfte att 

utveckla friluftsområdet enligt slutrapport Billingen. 

Svar: Detaljplanearbete måste påbörjas som vägleder och ger underlag gällande behov 
av infrastrukturinvesteringar, som till delar kommer hanteras genom exploateringsavtal.  

 
 Att det görs en utredning gällande renoveringsbehovet och kostnader för 

Billingebadet samt ta fram en driftsbudget för detta. 

Svar: Bedömningen är att investeringsnivån beräknas uppgå till cirka 4-5 miljoner 
kronor. Det innefattar både underhålls- och standardmässiga investeringsåtgärder.  
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 Att undersöka möjligheter till externa finansiärer och eller privata aktörer. 

Svar: Målet med framtidssatsningen på Billingen Skövde är att starta igång ett 
långsiktigt arbete för att utveckla området till att bli ett av södra och västra Sveriges mest 
besökta besöksmål, sommar som vinter. För att nå dit krävs både offentligt och privat 
kapital. Uppgörelsen innebär båda delar. En privat aktör investerar cirka 200 miljoner 
kronor i området. Ambition finns att fortsatt uppmuntra samarbete och samverkan, både 
verksamhetsmässigt men även finansiellt, mellan olika organisationer, näringsliv, 
föreningar, kommun och region för att utveckla Billingen Skövde. 
 
 
 Att det görs en extern och oberoende värdering av Billingebadet, Blå hallen och 

tillhörande markområde. 

Svar: För att så långt möjligt säkerställa ärendet ur ett rättsligt perspektiv gällande 
satsningen på fritidsområdet inklusive förvärv av fastighet med tillhörande markområde 
har kommunen vänt sig till Olle Lundin, professor i förvaltningsrätt vid Uppsala 
universitet, för ett utlåtande. Olle Lundin resonerar i rättsutlåtandet kring frågan om 
värdering och skriver bland annat följande; 

 
”Fastighetsförvärvet på 45 Mkr innebär att kommunen förvärvar en fastighet jämte mark 

som är av central betydelse för genomförandet av planen. Köpeskillingen avser 
Fastigheten samt indirekt genom betalningsmodellen även tillgång till en ny 
kongresshall i kommunen. Tillgången till en ny kongresshall i kommunen är väsentligt 
för kommunen. Att uppskatta det ekonomiska värdet är dock svårt. Om kommunen 
uppfört kongresshallen i egen regi så hade det sannolikt överstigit köpeskillingen.  
 
Att sätta ett marknadsvärde på en fastighet som ska förvärvas, ur ett köparperspektiv, är i 
princip omöjligt. Eftersom det bara finns en fastighet som kan fylla de kommunala 
syftena så blir i princip marknadsvärdet det som säljaren begär. Det är också 
förklaringen till att fastighetsförvärv inte omfattas av upphandlingsreglerna. Fastigheter 
uppträder i princip inte på en marknad då de i normalfallet är unika.  

 
Planen ska ses som en helhet. Fastighetsförvärvet kan inte bedömas isolerat. Hela planen 
ska således beaktas. En samlad bedömning av planen visar inget som tyder på att 
kommunen i något avseende ger otillbörligt stöd till de privata parterna”1 

 
En värdering av en kommersiell fastighet tar också sin utgångspunkt i det bedömda 
kommersiella värdet av framtida hyresintäkter vilket inte är gångbart i denna typ av 
fastighetsförvärv. 

 

 Att få svar på vad konsekvenserna blir om kommunen inte kan fullfölja sina 
åtaganden. 

Svar: Tidplaner kommer att fastställas under hösten i samband med projektering. Det 
kommer finnas en inbyggd växelverkan som innebär att i det fall kommunen inte 
uppfyller sina åtaganden så kan motpart innehålla sina prestationer vilket även 

                                                 
1 Rättsutlåtande av Olle Lundin, professor i förvaltningsrätt vid Uppsala universitet. Sid. 9-10. KS2016.0113. 
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innebär att om motparten inte uppfyller sina åtaganden är inte heller kommunen 
förpliktigad och kan därmed innehålla sina prestationer.  
 

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsen har i § 52/16 föreslagit Kommunfullmäktige att besluta följande:  
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna avsiktsförklaring mellan Skövde kommun och 
Host Billingehus i Skövde AB samt Tribe Hotel Billingehus AB enligt förslag.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att avsätta 150 miljoner kronor under åren 2017-2019 i 
Billingens fritidsområde. Investeringarna i området ska ske med utgångspunkt i 
avsiktsförklaringen vilket bland annat innebär förvärv av Blå hallen samt friluftsbad med 
tillhörande markområde om cirka 30 350m2 samt: 
 

 Renovering av utomhusbad  
 Utbyggnad av Billingebacken inklusive stollift  
 Utbyggnad av konstsnöspår  
 Tillskapande av Vasaloppscenter  

 
Projekteringsstart för samtliga punkter ovan ska ske under tredje kvartalet 2016.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att fullfölja avsikterna i avsiktsförklaringen och ingå 
samarbetsavtal, överlåtelseavtal samt driftsavtal.  
 
Förvärv av Blå hallen och friluftsbad med tillhörande markområde ska regleras 
likvidmässigt enligt den betalningsmodell som anges i avsiktsförklaringen vilket innebär att 
kommunens betalning av köpeskillingen för förvärvet ska ske kontant med 5 miljoner 
kronor vid förvärvsavtalets undertecknande, 5 miljoner kronor per tillträdesdagen och 
resterande belopp 35 miljoner kronor genom upprättad säljarrevers. Betalning enligt 
reversen ska ske med 15 miljoner kronor vid byggstart av ny kongresshall och resterande 20 
miljoner kronor vid godkänd slutbesiktning.  
 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utreda förutsättningar för Blå 
hallens användningsområde. Utredningen ska belysa olika alternativa möjligheter kopplat 
till områdets utveckling och som stärker olika verksamhetsområden. Uppdraget ska 
redovisas senast 31 oktober 2016. 
 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att inom ramen för Strategisk plan 
med budget 2017-2019 inkludera beskrivna investeringar och driftskostnader. 
 
Kommunstyrelsen har med anledning av kommunfullmäktiges beslut om återremiss § 47/16 
bemött motivering av återremissen ovan och anser därmed att ärendet ska behandlas av 
kommunfullmäktige på nytt. 
 
 
Handlingar 
Utveckling av Billingen - en framtidssatsning för Skövde, svar på återremiss 
Bilaga 1. Billingens historia och vision för framtiden 
Bilaga 2. Avsiktsförklaring Host Tribe Skövde kommun 
Bilaga 3. Rättsutlåtande avsiktsförklaring Olle Lundin 
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Bilaga 4. WSP Effektberäkningar Skövde 
Yrkande på återremiss med motivering från socialdemokraterna 
KS § 52/16 Utveckling av Billingen - en framtidssatsning för Skövde 
 
 
 
 
Delges 
Host Billingehus i Skövde AB 
Tribe Hotel Billingehus AB 
Sektor samhällsbyggnad 
Sektor service 
Sektor medborgare och samhällsutveckling 
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KSAU § 87/16  
Beslut om policy för internationellt arbete 
KS2016.0110 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-04 87/16 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta policy för internationellt 
arbete.  
 
Bakgrund 
Under hösten 2014 genomfördes en nulägesanalys av Skövde kommuns internationella 
arbete. Utredningen presenterades för beredning medborgare och folkhälsa i april 2015. Av 
rapporten framgår att den övergripande styrningen av det internationella arbetet behöver 
utvecklas för att få större effekt av det arbete som utförs. Den policy som tagits fram syftar 
till att definiera vad som avses med internationellt arbete i Skövde kommun samt vara det 
övergripande styrdokumentet inom området. 

Det politiska ansvaret för internationellt arbete är fördelat på följande sätt; 

 Kommunfullmäktiges presidium är sammanhållande för de före 2015 ingångna 
vänortsavtalen.  

 Kommunstyrelsen ansvarar för att samordna internationellt arbete.  
 Kommunstyrelsens arbetsutskott bereder de strategiska internationella frågorna inför 

beslut. 
 Beredning medborgare och folkhälsa bereder ur ett medborgarperspektiv de ärenden 

som berör projektverksamhet inom EU.  

Uppföljningen av det internationella arbetet följer ansvarsfördelningen. 

Representanter för kommunfullmäktiges presidium har varit delaktiga i utformningen av 
policyn. Beredning medborgare och folkhälsa behandlade ärendet 25 februari 2016. 

 
Handlingar 
Beslut om policy för internationellt arbete 
BMF 1/16 Skövde kommuns policy för internationellt arbete 
Policy internationellt arbete 
 
 
Delges 
Sektorschefer 
Kommunfullmäktiges ordförande 
Koncernstab 
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KSAU § 88/16  
Tjänsteutlåtande rörande ansökan om kommunal borgen från 
Ulvåkersbygdens fiber ekonomiska förening för lån i samband med 
byggande av fibernät för bredband. 
KS2016.0221 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-04 88/16 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bevilja Ulvåkerbygdens fiber ekonomisk förening kommunal 
borgen för bredbandsutbyggnad.  
 
Borgen omfattar 5 miljoner kronor och ges från 2016-06-01. Det gäller under byggtiden, 
dock längst 24 månader från beviljad borgen. Ingen borgensavgift ska betalas. Ett avtal 
upprättas när borgen ingås mellan borgensgivaren och borgensåtagaren.  
 
Kommunstyrelsen ger Kommunstyrelsens arbetsutskott möjlighet att, om så behövs, 
förlänga borgen i ytterligare 12 månader.  
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige bemyndigade 2014-02-24 kommunstyrelsen att för Skövde kommun 
ingå borgensförbindelser till säkerhet för lån för finansiering av bredbandsutbyggnad. 
Borgensåtagandet gäller under byggtiden, dock längst 24 månader, från beviljad borgen. 
Borgensåtagandet för ett projekt begränsades då enligt beslutet till fem miljoner per 
sökande. Kommunal borgen kan enligt beslut 2014-02-24  ges till ekonomisk förening eller 
annan sammanslutning av invånare och företagare som verkar på plats i kommunen där 
utbyggnad av bredband inte är aktuellt av kommersiella aktörer på marknaden.  
En ansökan har kommit in från Ulvåkerbygdens fiber ekonomisk förening om en borgen på 
5 miljoner kronor. Ulvåkerbygdens fiber ekonomisk förening verkar i området norr och 
söder om Ulvåker samt i samhället. Närmare 300 fastigheter berörs av utbyggnaden av 
fibernät. Utbyggnaden är viktig både för privata användare och företag. Ulvåkerbygdens 
fiber ekonomisk förening har ansökt om bidrag från länsstyrelsen och det behövs ett 
lånelöfte med borgen för att finansieringsplanen och ansökan ska bli godkänd.  Anläggning 
av fibernät beräknas starta under senare delen av våren 2016 och ska vara klar 2017-12-31. 
Ulvåkerbygdens fiber ekonomisk förening avser att teckna ett lån på 5 miljoner kronor hos 
banken och lånet kommer att användas för att finansiera bidragsmedlen tills dessa är 
utbetalda samt användas som likvida medel under byggprojektets genomförande. Projektet i 
sin helhet finansieras av insatser från medlemmarna och bidrag från Länsstyrelsen inom 
landsbygdsprogrammet 2014-2020. 
 
Handlingar 
TU Ansökan om kommunal borgen från Ulvåkersbygdens fiber ekonomiska 
förening för lån i samband med byggande av fibernät för bredband. 
Ansökan om kommunal borgen från Ulvåkersbygdens fiber ekonomisk förening 
för lån i samband med byggande av fibernät för bredband 
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Delges 
Ulvåkerbygdens fiber ekonomisk förening  
Ekonomichefen 
Redovisningschefen 
Christian Johansson Näringslivsenheten 
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KSAU § 89/16  
Beslut om hel avgångspension 
KS2016.0232 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-04 89/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att bevilja Bo Räftegård hel avgångspension. 
Avgångspensionen utgör 70 % av pensionsunderlaget. Pensionen betalas ut från och med 
2017-01-01 till och med 2019-05-31. 

Bakgrund 
Under 2014 genomfördes en omorganisation som omfattade hela den kommunala 
förvaltningsorganisationen. Den nya organisationen trädde i kraft 1 januari 2015 och innebar 
bl.a att nio förvaltningar omorganiserades till sju sektorer. Tjänsten som sektorschef för 
Sektor styrning och verksamhetsstöd, SSV, har varit vakant och leds idag av 
kommundirektören. Detta har aldrig varit tänkt att vara en långsiktig lösning men initialt har 
det funnits fördelar med den konstruktionen. Men med den utveckling och expansion som 
nu sker, behöver nu kommundirektörens roll renodlas till det uppdraget, och inte delas med 
ett ansvar som sektorschef.  

Kommundirektören ser därför behov av ytterligare justeringar av organisationen inom 
sektorn. För att inte utöka antalet chefer föreslås att arbetsgivaravdelningen tas bort och 
ersätts av en arbetsgivarenhet (nuvarande HR-enhet) och en löne- och avtalsenhet 
(nuvarande löneenhet). Löne- och avtalsenhet leds som idag av löne- och avtalschef. 
Arbetsgivarenheten leds av HR-chef.  

HR-chefen kommer i och med förändringen ges ett utökat ansvar att initiera och driva 
kommungemensamma utvecklingsfrågor och styrdokument inom arbetsgivarområdet. Till 
befattningen kopplas den delegation som i nuvarande organisationen ligger på personalchef. 

Den nya sektorschefen för SSV, HR-chefen och ekonomichefen ingår i KDLG. HR-chefen 
är ansvarig tjänsteman i KSAG. 

Sektorschef för SSV ska i sitt uppdrag också avlasta och utgöra ett aktivt stöd till 
kommundirektör och HR-chef i kommunövergripande strategiska utvecklingsfrågor som 
bland annat rör ledarskap och organisationsutveckling. Förslaget innebär en effektivisering i 
det att ett chefsled tas bort i samband med att tjänsten som sektorschef nu tillsätts.  

Delar av organisationsförändringen kommer att ske under 2016 och förändringen bedöms i 
sin helhet vara helt klar i januari 2017 då ny sektorschef ska vara på plats. 

För att på ett personalpolitiskt tryggt sätt fullfölja nödvändiga förändringar bedömer 
kommundirektören att Bo Räftegårds förfrågan om avgångspension bör beviljas. 

De omständigheter som redovisats ovan ligger inom ramen för vad som sägs i 
pensionsavtalet KAP-KL och Skövde kommuns pensionspolicy.  
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Handlingar 
TU Beslut om hel avgångspension BR 
 
 
Delges 
Kommundirektör 
Pensionshandläggare  
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KSAU § 90/16  
Svar på remiss om förslag till europaparlamentets och rådets förordning 
COM(2016) 157 om fastställande av bestämmelser om tillhandahållande 
på marknaden av CE-märkta gödselprodukter och om ändring av 
förordning (EG) nr 1069/2009 och (EG) nr 1107/2009 
KS2016.0195 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-04 90/16 
 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott antar Miljönämnden Östra Skaraborgs yttrande som svar på 
remissen om förslag till Europaparlamentets och rådets förordning COM (2016) 157 om 
fastställande av bestämmelser om tillhandahållande på marknaden av CE-märkta 
gödselprodukter och om ändring av förordning (EG) nr 1069/2009 och (EG) nr 1107/2009, 
och översänder det som kommunens yttrande till Näringsdepartementet. 
 
Bakgrund 
Näringsdepartementet har överlämnat förslag till Europaparlamentets och rådets förordning 
COM (2016) 157 om fastställande av bestämmelser om tillhandahållande på marknaden av 
CE-märkta gödselprodukter och om ändring av förordning (EG) nr 1069/2009 och (EG) nr 
1107/2009 till Skövde kommun på remiss.  
 
Kommunstyrelsen har från Miljönämnden Östra Skaraborg begärt in yttrande på remissen. 
Av yttrandet framgår sammanfattningsvis följande: 
 
”Nämnden ställer sig positiv till förslaget till förordning. Det uppmuntrar och underlättar 

användandet av gödselmedel framställda av organiskt material.  
Det är också positivt att det införs harmoniserade gränsvärden för kadmium i 
fosforgödselmedel. Fastställandet av sådana gränsvärden kommer förhoppningsvis att bidra 
till att ackumuleringen av kadmium i jord och kadmiumkontamineringen av livsmedel och 
vatten minskar.  
 
Förslaget främjar också storskalig gödseltillverkning i EU av organiskt material eller 
returråvaror som införskaffats inom unionen. Det bidrar också till att kretslopp knyts när 
avfall omvandlas till näringsämnen för grödor.” 
 
Handlingar 
Remiss Förslag till Europaparlamentets och rådets förordning COM(2016) 157 
om fastställande av bestämmelser om tillhandahållande på marknaden av CE-
märkta gödselprodukter och om ändring av förordning (EG) nr 1069/2009 och 
(EG) nr 1107/Skte16040410190 
Yttrande från Miljönämnden Östra Skaraborg 
 
Delges 
Näringsdepartementet                           
Miljönämnden Östra Skaraborg 
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Information 
 
Leif Walterum (C) 

 En rapport från SWECO håller på att färdigställas. Rapporten kommer att 
presenteras på KSAU. 

 Behov och intresse finns av att kunna delta på mötet genom tekniska hjälpmedel i 
större utsträckning. Tomas Fellbrant åtar sig att kontakta IT-chefen och undersöka de 
olika möjligheterna. 
 

Ulla-Britt Hagström (L)  
 Besökte Nyeport den 27 april 2016 (Luppen). Ungdomarna var nöjda. 

 
Johan Ask (S)  

 Kommer att delta på Gasdagarna den 25-26 maj 2016 och kommer då att vara 
Skövde kommuns representant.  
 

Katarina Jonsson (M) 
 Deltagit tillsammans med Leif Walterum, Ulla-Britt Hagström, Johan Ask och Marie 

Ekman på bolagsdagen, som var den bästa bolagsdagen hittills.  

 Deltagit tillsammans med Leif Walterum, Ulla-Britt Hagström och Johan Ask på ett 
lyckat STCC. 

 Kommer att delta på middag hos biskopen för Skara stift. 

 Kommer att delta på Röda Korsets 100-års jubilem.  

 Kommer att delta på Bowling-SM för funktionshindrade. 
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